
ACTA CORRESPONDIENTE A LA SESION ORDINARIA DEL CONSEJO DE
LA JUNTA MUNIC¡PAL DE ABASTOS, CELEBRADA EL 4 DE JULIO DE
2017.

ASISTENTES:

PRESIDENTA
Dña. Consol Castillo Plaza

VOCALES:

GRUP COMPROMIS
D. Pep Martí Maicas
D. Angels Martínez Muñoz
D. Andreu Soler Salvador

GRUPO POPULAR
D.Gerardo Santos Gimeno
D.Adela García Bernal
D. Joaquin Fernández Parra

GRUPO SOCIALISTA
D. Germán Rodrigo García
D. Avelina Fernández Garcia
GRUPO CIUDADANOS
D. Francisco José Belloch Olmos

GRUP VALÈNCIA EN COMÚ
Dña. Ana María López Hernández

SECRETARIA
Desiré Albors Bru

En la Ciudad deValencia, siendo las 19,00 horas, del día de lafecha, se
reúnen, debida y previamente convocados, en la Sede de la Junta Municipal de
Abastos, sita en la C/ Alberic 18, planta 1a, los miembros del Consejo, que
arriba se detallan, así como distintos representantes de Entidades Municipales
ubicadas en la demarcación, para tratar los asuntos establecidos en el Orden
del Día de fecha 23 de junio de 2017 .

1.-LECTURA Y APROBACION DEL AGTA DE LA SESION
ANTERIOR

Dada por leída el acta de la sesión anterior, se aprueba por unanimidad.

2,.INFORME DE LA PRESIDENG¡A DEL GONSEJO DE
ABASTOS

Por la Presidenta Dña Consol Castillo se expone



Desde el último Consejo de Distrito y siguiendo la línea de contacto con los

concejales que iniciamos con el señor Concejal Giuseppe Grezzi, continuamos
en base a unas demandas que habfan surgido por parte de algunos vecinos y
en referencia a temas de urbanismo, con la presencia el día 2 del mes de
mayo, del Concejal Sr Don Vicent Sarrià , quien delante un grupo de vecinos
interesados en temas que les afectaban a ellos personalmente o al barrio en
general, respondió de forma puntual a todos, aquellas dudas y requerimientos
que se le plantearon

Con posterioridad, y dado que muchas de las consultas que se me hacían en

las citas mensuales de atención a los vecinos y las vecinas del barrio y también
dado que el número de preguntas que se planteaban en los consejo del distrito
tenlan que ver con el tema de la limpieza organicé otro encuentro con la

concejala responsable de residuos sólidos y parques y jardines , quien acudió
el 6 de junio a rendir cuento de su gestión y respondió a las cuestiones que un
numeroso grupo de vecinos y vecinas le planteó.

En otro orden cosas también comunicaros que por fin se ha resuelto Ia

incomprensible situación administrativa en que se encontraba la titularidad del

mantenimiento integral de todo el recinto de este edificio., ha quedado claro
que será la concejalla de parques y jardines .

También comunicaros que hoy se han iniciado las obras de remodelación de la
zona del espacio para penos.""
Respecto de las intervenciones aprobadas en los presupuestos participativos

de 2016, en estos momentos tenemos :

1.- .Acondicionamiento de los pasos de cebra y carril bici de la Calle Cuenca
está en trámite la licitación

2.- El carril bici del puente de Campanar está también tramitándose la licitación

3.- El jardín de Maria Beneyto está ya al servicio económico presupuestario y
por tanto será inminente la iniciación de los trabajos.

4.- .La mejora de papeleras, expendedores de bolsas y ceniceros para todo el

barrio está ya en contratación

Con esas 4 intervenciones estarían finalizadas todas las intervenciones que se

derivaran de los presupuestos participativos de 2016.

Respecto de 2017, tenemos distintos proyectos , de'los cuales en tramitación
tenemos 2 en la Olivereta y el resto o se está gestionando la redacción del
proyecto o a punto de iniciarse el expediente

Comenta que en el Mercado Rojas Clemente se están llevando a término
muchas'actividades y talleres en pro de relanzar el comercio de barrio pero no
únicamente eso, sino que también se trabaja por el incremento de la conciencia
de barrio con la responsabilidad que ello conlleva



Ayer comenzó una intervención pictórica en el exterior del mercado que lo

convertirá en un mercado único en nuestra ciudad. La intervención es el

resultado participativo por parte de la dirección del mercado, que ha implicado

también a otras asociaciones del barrio. eligiendo entre una serie de

propuestas aquellas que más le han gustado. Os invito a visitarlo

Por Presidencia Se hace entrega de las respuestas a las preguntas

presentadas en el Consejo anterior transcribiéndose las mismas a continuación

Respuestas a D. Gerardo Santos, portavoz del grupo Popular a sus
preguntas del Consejo anterior

Palmeres en co olex del Mercat d' Abastos. Ma iment i ooda a

I'interior.

S'ha realitzat la poda integral de totes les palmeres i arbrat del recinte del

mercat d'Abastos entre el 24i el31 de maig

Efectivos de Poticia Local en el distrito de Abastos.

La Delegació de Policía ens informa:

1a.- Actualment existeix un total de 27 agents que realitzen funcions de Barri, 2

Oficials i 25 Agents.
1 Oficial i 13 agents en el torn del matí i 1 Oficíal i 12 agents en el torn de la

vesprada, tots els barris del Districte es troben coberts

la

SERVICI OPERATIU DE CARRER

MANDOS 4INSPECTORS

MATI VESPRADA NIT

BARRIS 1OF¡CIAL loFtctAL

13 AGENTS 12 AGENTS

PATRUttA 3 oFtctAls 2 oFtctAls 2 oFtclAts

17 AGENTS 19 AGENTS 10 AGENTS

TOTAL 4 oFtctAts 3 oFtctAts 2 0FtclAts

30 AGENTS 31 AGENTS 10 AGENTS

TOTAL

UNITAT 9 oFtctAts 71 AGENTS

3a.El nombre d'agents s'ajusta permanentment a les necessitats operatives de

cada moment per a donar millor resposta a les necessitats veinals'
44. Depenent de les necessitats del servei, se sol'liciten reforços operatius en

aquells caps de setmana que la demanda supera el nombre d'efectius



existents, amb la finalitat de donar cobertura a tots els actes que requereixen
presència policial, en el propi districte (Demanda d'operatius concrets).

Ase ntam ientos ileqales

El servici de Benestar Social informa:

Assumpte: Assentaments il.legals en el Districte dAbasfos
1.- En quines ubicacions en el districte d?basfos es té constància
d'assentaments il'legals? Se sol'licita desglossar per barris i carrers.
El Cens d'Habitatge Precari s'entén com un registre de famílies que habiten en
habitatges precaris, que es gestiona des de la Secció de programes de lnserció
Social i Laboral. Cadascú dels habitatges ressenyats ha d'estar associat a un

assentament, és una de les exigències del programa informàtic. Els habitatges
associats a un assentament no necessàriament es troben unes al costat d'unes
altres, solen estar pròximes ien la mateixazona, però no en el mateix espai.
Les dades personals que arreplega el Cens d'Habitatge Precari s'han facilitat
per aquelles persones que de manera voluntària han accedit a facilitar-los.

El districte d'Extramurs correspon a la zona d'actuació del Centre Municipal de
Serveis Socials de Olivereta, registrant-se un totalde set habitatges precaris en
les següents ubicacions:

- Passatge Sta. María Micaela. Assentament Juan Llorens.
- Guillem de Castro, 95 esquerra. Assentament Botànic.
- Literat Gabriel Miró- Juan Llorens. Assentament Juan Llorens.
- Guillen de Castro, 149. Assentament Botànic.
- Gaspar Bono, part posterior JesuiTes. Assentament Jesuiles.
- G.V. Fernando el Catòlic (jardícentral). Assentament Botànic.
-Xilxes. Assentament Botànic
En cap d'aquests habitatges els seus ocupants han volgut facilitar dades.
En eldistricte de Olivereta els domicilis ressenyats corresponen a lazona
d'actuació del Centre Municipal de Serveis Socials de Patraix, registrant-se un
total de quatre ubicacions diferents:

- Plaza Colònia Espanyola de Mèxic. Assentament Fuensanta.
- iardín Tres Creues front Hospital General. Assentament Tres Forques.
- Plz. Vicente Castell Maique. Assentament La Llum.
- Plz. Murcia, 19. Assentament Fuensanta.

En cap d'aquests habitatges els seus ocupants han volgut facilitar dades.

2.- Quantes persones en total s'estima que es troben situades en aquest tipus
d'assentaments?
Com ja s'ha reflectit en cap de les adreces ressenyades s'han volgut facilitar



dades. Es desconeix per tant el nombre de persones que resideixen en els

mateixos.

3.- Quantes reclamacions a la policia local s'han realitzat per aquest concepte?

Des d'aquesta Secció no es disposa d'aquesta informació.

4.- Quins estan sent les actuacions de la policia local en cadascun dels

assentaments?

Des d'aquesta Secció no es disposa d'aquesta informació.

La regidoria de Policía ens informa el següent:

Respecte a l'assentament il.legal en el solar del Carrer Sant Vicente amb

Maestro Sosa amb dala 14 de febrer, es va procedir a la neteja i desallotjament
per part de la propietat, de les dues persones que allí pernoctaven.

Talas de arbolado.

1-El Servei de Jardineria ha abatut 1B arbres en làmbit de la Junta Municipal,
pels motius que a continuació s'exposen:

8 unitats d'arbrat per estar secs.

5 unitats d'*arbres caiguts pels temporals esdevinguts en el mes de setembre i

en el mes de desembre de 2016.

5 unitats d'arbres per presentar risc de caiguda.

Pal leter-Acer negu ndo-Risc-2

Pal leter-Hacer negu ndo-Temporal-1

Cuenca-Platanus hispànica-Temporal-1

Cuenca-Fraxinus ornus-Sec-1

Cuenca-Jacaranda-Bolcada cepel ló-1

San José de Calasanz-Fraxinus a.-Temporal-1

Marquès de Zenete-Shofora japónica-Sec-1

Al bacete-M elia azedarach -Bolcada cepel ló- 1

Al bacete-M elia azedarach -Ri sc- 1

Maestro Sosa-Melia azedarach-Risc-1

Maestro Sosa-Albicia c.-Risc-1

Av. Pérez Galdós-Populus ap.-Sec-1



Sant Vicent Màrtir-Citrus au rantium-Sec-1

Doctor Gil i Morte-Quercus llex-Sec-2

Doctor Gil i Morte-Quercus F.-Sec-2

2- Dels 18 unitats d'arbres abatuts s,han plantat 24 unitats, en els carrers:

Albacete, 52 -----------1

Alzir a 27 -- - - - - - - -- - - - - - - -2

Conca 21 i 28-------3

Conca 45-48 51 -60-----------4

Conca 68 i 70 t

Doctor Gil i Morte 19,18,20,24, i 24 b----------5

Doctor Gil i Morte 2,4,6 i 11----------4

Pintor Benedito 11 1

Sant Francisco de Borja 8-:-----------1

San José de *Calasanz 21 ------------1

Organisme Autònom Municipal Parcs i Jardins Singulars i Escola Municipal de
Jardineria iPaisatge

1. Arbres abatuts en zona de la Junta Municipal d'Abastos
data jardí unitats especie

2710512016 OESTE 3 PRUNUS Mort o malaltia de I'exemplar

2710512016 OESTE 3 NIGRA Mort o malaltia de
I'exemplar

2710512016 OESTE 1 ACER Mort o malaltia de I'exemplar

2710512016 OESTE 1 CERCIS Mort o malaltia de I'exemplar

0410112016 T- lV,V 1 CHOPO Mort o malaltia de
I'exemplar

0910312016 T-l 1 PINO Mort o malaltia de l'exemplar

1510212016 T-ll 1 CHOPO Mort o malaltia de I'exemplar

1510212016 T-ll 1 PINO Mort o malaltia de l'exemplar



I
t,

0T11112016 T-ll 2 DATILERA Mort o malaltia de l'exemplar

2910412016 T-ll 1 CHOPO Mort o malaltia de l'exemplar

04t0212016 T-lll 5 PINO Mort o malaltia de I'exemplar

08t0312016 T-lll 1 PINO Mort o malaltia de I'exemplar

01t0812016 T-lll 1 TILO Mort o malaltia de I'exemplar

15t0212016 T-IV,V 1 PINO Mort o malaltia de I'exemplar

0410312016 T-IV,V 1 PINO Mort o malaltia de I'exemplar

01t07t2016 T-IV,V 1 PINO Mort o malaltia de I'exemplar

0410312016 T-IV,V 1 PINO Mort o malaltia de l'exemplar

fi any T-IV,V 50 PINO Danys per temporal

76

2.- En la campanya de plantació 201612017 hem plantat 410 exemplars en el

Jardí del Túria i resta de parcs de I'Organisme, 58 exemplars en la zona. Al

tractar-se de parcs les reposicions són analitzades detalladament i planificades

per al següent exercici, depenent la ubicació exacta i espècie a replantar, de la.

configuració de les plantacions arbòries existents en el parc.

Palomas en comoleio de mercado de Abastos

Des del Servici de Serveis Centrals Tècnics, depenent de la Regidoria de

Serveis Centrals ens informen:

En relació amb la petició de control i neteja relacionat amb els coloms de I'antic

Mercat d'Abastos,li comunique que per part d'aquesta Oficina de Coordinació

s'ha procedit a la col.locació de bandes de prnxos anticoloms en les llindes dels

arcs dels accessos situats en C/Bisbe Amigó (Bon Ordre) iAlberic

Programades i pendents:

Neteja i pintura dels paraments verticals dels dos accessos al passatge a

realitzar amb personal d'ocupació el pròxim mes d'agost."

A més, la reqidoria de Benestar Animal, a la qual també es va consultar
possibles mesures, van remetre nota explicant les actuacions que es fan,

encara que no afecten a l'interior del complex.

El contingut de la nota és el següent:

"El control de la població de coloms a la ciutat de València s'efectua a nivel

general, mitjançant la instalació de cuatre dispensadors de pinso esterilitzant

per a controlar la població de coloms. A I'interior del complex del Mercat



d'Abastos, concretament, no s'actuat, ja que aquesta actuació no es du a terme
en edificis privats i, en edificis públics, correspon a qui te assignada la

corresponent com petència.

La utilització d'este mètode de control, I'eficàcia de la qual queda àmpliament
demostrada ja que es ve practicant fa anys en paì'sos com França, ltàlia i

Regne Unit, presenta grans avantatges enfront dels procediments únics de

captures que es venien prestant de manera tradicional.

Entre els avantatges a destacar pel nou mètode de control de la natalitat per

mitjà del citat pinso, es troba que els coloms dominants eren capturats en un

número molt escàs, pel que una vegada controlada la població es feia molt
complicat el poder reduir-la més al no capturar-se les aus dominants. Amb este
mètode s'arriba perfectament a eixes aus dominants constatant-se que

l'eficàcia de I'acció es veu incrementada en un alt percentatge pròxim al 60%.

El pinso esterilitzant està format per un compost denominat NICARBACINA el

qual comença a fer efecte als pocs dies de la seua ingesta per part dels coloms
iel seu efecte esterilitzant cessa als 15 dies de la ingesta del producte. Amb
açò s'obté I'avantatge que aquells coloms silvestres que només estan de pas

en la nostra ciutat només mantindran I'efecte esterilitzador mentres estiguen en

la mateixa i quan estes es tanquen zones fora del nucli urbà continuaren amb el

seu cicle reproductor amb total normalitat, per la qual cosa el benefici
mediambiental és molt superior.

L'ús de la nicarbacina també té efectes beneficiosos des d'un punt de vista de
la salut pública ja que millora I'estat físic dels coloms que ingerixen el producte

a I'eliminar diverses bacteries perjudicials per als coloms així com per a les
persones que pogueren estar en contacte amb estes d'una manera prolongada

en el temps, amb la qual cosa d'esta manera a part d'aconseguir un benefici en

el benestar animal de les mateixes s'aconseguix millorar la salut pública de la
ciutat. L'aplicació del pinso esterilitzador va acompanyada d'un estudi previ de
la població i altres espècies d'aus que puguen freqüentar la zona. La seua
aplicació és totalment localitzada de forma puntual i realitzada per personal

especialitzat i acreditat per a esta labor de tal forma que cap altra espècie d'au

es puga veure afectada pel consum accidental d'este pinso. Este formulat
també presenta I'avantatge que no és bioacumulativo pel que els rapaços
tampoc es veuran afectades pel possible consum de coloms esterilitzades"

Resposta de la reqidoria de Mediambient:

Els servicis de neteja per part de la contracta de neteja viaria del complexe

d'Abastos son els següents:

El recinte perimetral dins el cercat del mur de pedra i forja metal.lica

incloent el passatge cobert s'agrana manualment tots els dies de dilluns a

dissabte.



La neteja amb maquina renta-voreres que disposa d'una llança d'aigua a

pressió a 60 atmosferes amb productes desodoritzats i desinfectants de la

zona es realitza dues vegades a la setmana, el planificat dijous a la nit i el

festiu.

La neteja dins del recinte es realitza els dijous a la nit per evitar les

caigudes.

L'espai de socialització de gossos que hi ha al interior es neteja de residus

canins tots els dies i disposa d'una paperera de 50 litres amb dispensador

de bosses en perfecte estat de funcionament i amb subministrament de

bosses regular.

S'ha realitzat una inspecció general sobre els excrements de coloms el dia 1-

juny-2017 dijous, i s'ha trobat en condicions acceptables de neteja sense entrar

a valorar les taques infiltrades al marbre del paviment i murs de restes de

brutícia i de excrements de coloms que requeririen uns treballs de neteja amb

màquines d'abrasió i polit que requereixen d'una actuació especial de

manteniment del edifici i complexe.



Gorrillas en el distrito de Abastos



Resposta de la Regidoria de Policia

1".Zona de I'Hospital General :4-5 gorrillas

Zona del Complexe Administratiu 9 d'Octubre (Consellería): En actualitat no hi

ha.
Zona del Mercat i Plaza Rojas Clemente: 2 gorrillas

ZonaAmbulatori Juan Llorens i C/ Juan Llorens: En actualitat no hi ha.

Zona del barri de Pelayo: 3-4 gorrillas

Zona de c/Nord amb Sant Jacinto: 2 gorrillas

Zonade la finca Rioja, Maestro lnsulsa i C/ Marques de Zenete: En actualitat

no hi ha.

Zona Maestro Palau:2

2a.2016 s'han imposat un total de2l denúncies

2017 s'han imposat un total de 3 denúncies

3a.. No existeix cap procediment jurídic-operatiu en sí mateix eficaç. Ens

trobem amb un problema de domicili i sobretot de solvència econòmica per a

fer front a les sancions. La Regidoria de Protecció Ciutadana, té previst

engegar el dispositiu de platges a partir d'intervinguts de maig amb el que

augmenta la freqüència d'efectius en la zona. Actuació que permet en la

majoria dels casos pal'liar la situació

Botellon en el distrito de Abastos

Resposta de la regidoria de Policia:

1".-En el Districte d?basfos, existeixen zones habituals de botelló: els caps de

setmana

Maestro Sosa

Plaça d'Espanya

I altres punts circumstancials amb un nombre menor de persones congregades

2a. Si. S'ha produil un augment en el nombre d'efectius nocturns per a donar

eixida als múltiples comesos especialment els caps de setmana s'intenta

aconseguir del CNP una major implicació en aquests temes, ja que també és

de la seua competència en tractar-se d'un tema que pot afectar a la seguretat

ciutadana.
Seguirem amb el treball constant per a minimitzar la problemàtica plantejada i

evitar una proliferació major d'aquest fenomen.



3a. S'han rebut en la Sala 092, 142 trucades en el districte d'Abasfos,.encara
que pot ocórrer que algun grup de trucades reclame presència en un mateix
punt.

4a.En I'exercici 2016 es van realitzar 60 intervencions per botelló, en el que
portem de 2017 es porten computats 26 serveis.Sa.- 71 denúncies efectuades
per efectius de Policia Local.

Respuestas a D. Javier Copovi, portavoz del grupo Ciudadanos

Reivindicació obres i millora del Poliesportiu Nou Moles.

Són varies les peticions d'acondicionament de I'entorn de la Piscina de Nou
Moles. Estes peticions han estat enviades reiteradament a les diverses
regidories que podrien estar afectades o podia ser del deu interès. Des d'elles,
es va informar que no és competència de I'ajuntament sinó de la Generalitat
Valenciana, raó per la qual es va enviar una carta a la Conselleria d'Educació,
investigació, cultura i esport, direcció general de l'Esport per a trasmetre estes
inquietuts.

La regidoria d'Esports també va comunicar el següent:

L'obra lnfraestructura Esportiva del Complex Esportiu Nou Moles, estava sent
promoguda i supervisada inicialment pel Consell Valencià de I'Esport,
actualment per la Direcció general de I'Esport i per tant per la Generalitat
Valenciana.

L'obra es troba parada i tancada. L'Ajuntament de València no té atribucions i

competències respecte de I'accés a la mateixa, la seua cura, neteja i custòdia.
L'obra es troba paralitzada des de fa temps, i s'han pogut apreciar alguns
desperfectes en el clos perimetral de protecció de la mateixa, suposant en si
mateix un risc per permetre el possible accés a zones amb importants
desnivells.

Aquesta circumstància s'ha posat en coneixement de la Direcció general
d'Esports de la Generalitat Valenciana perquè s'actue en conseqüència, donant
les instruccions oportunes a la Direcció facultativa de les obres i empresa
constructora adjudicatària de les mateixes.

Zona Carrer Brasil-Navarro Cabanes: centre de dia. aparcament en el
solar mentre estiqa lliure. Demanen informació sobre PAI de la zona

De la regidoria de Mobilitat Sostenible ens informen el següent:

Consultat el Sistema d'lnformació Geogràfica Municipal, s'informa que existeix
un solar amb l'ús de Servei Públic, al fons d'una plaça per als vianants ja
construlda en urbanitzar el PAI "Brasil - Navarro Cabanes".



En les Normes Urbanístiques del PGOU s'indica que en una parcel'la destinada

a Servei Públic els usos provisionalb possibles són els de caràcter dotacional,

no incloent per tant l'ús d'aparcament.

En aquest cas eS dóna a més la circumstància que per a aparcar en el solar

s'accediria pels passos de vianants existents i travessant una zona per als

vianants enjardinada, la qual cosa no es considera admissible.

Per la seua part, la Regidoria de Desenvolupament Urbà ens comunicaren que

respecte a la zona del PAI Brasil-Navarro Cabanes, des del servei de

Programació es va informar que I'Acta de Recepció de les obres d'urbanització

del PAl, es varen signar el 4 de juliol de 2016."

Firme calzada Perez Galdos, zona carril bus en mal estat. Acumulacions
d'aigua en els moments de plutja. Espacialment pas de vianants tram
entre carrers Gabiel miro i Mestre Guerrerol.

Des de la Regidoria de Desenvolupament Urbà ens informen que s'ha passat

avis al Servici de Manteniment d'lnfraestructures perquè realitzen visita

d'inspecció i prenguen les mesures oportunes.

Dubtes sobre la utilitat dels pàrquings reservats per a motos en la zona de

Arrancapins, en detriment de la zones d'aparcament d'automovils.
Preguem es realitze un estudi de l'ús d'aquestes zones reservades per a
poder comprovar la seua necessitat"

La Regidoria de Mobilitat Sostenible ha respost:

Gontestación Parking Motos Arrancapins

Les places d'estacionament de motocicletes s'estableixen en els llocs on hi ha
necessitat, segons un estudi previ que es realitza en la zona.
Es col.loquen davant dels passos de vianants en lloc de destinar aquest espai
per llocs per a vehicles per a millorar la visibilitat del pas i, per tant, la seguretat
dels vianants. No obstant açò es revisarà la zona indicada per a comprovar si

és convenient una modificació de les mateixes, d'acord amb el sol'licitat

Accesibilitat per a persones amb mobilitat reduida als Jardins del Turia.

trams l.ll.lll i lV. Presuen solució.

La situació actual accessos al Jardí del Túria Trams l, ll, lll i lV (zona adjacent

a la Junta de Municipal d'Abastiments)

Tram I i ll: Disposa de 12 accessos al jardí, dels quals 7 disposen de rampa i

dins d'eixe grup 4 estan totalment adaptats. La resta d'accessos únicament

disposen d'escales



Tram lll: Disposa de 6 accessos aljardí, dels quals 3 disposen de rampa i dins
d'eixe grup 1 està totalment adaptat. La resta d'accessos són no accessibles
per disposar únicament escales

Tram lV: Disposa de 6 accessos aljardídel llit antic, cap d'ells està adaptat pel

fet que els accessos estan constituils per un únic tram de rampa de terra de
longitud major a 9m sense àrees de replanells. L'Ampit i els seus accessos
compresos entre Pont Glòries Valencianes i el carrer Túria són Bé de
Rellevància Local (codi C05 BRL-PGl) el que impossibilita modificacions en els

accessos històrics com la rampa de baixada de la petxina.

La situació d'accessos al Jardí del Túria, és conseqüència del disseny original
del projecte. Des de l'Organisme Autònom en coordinació amb el Servei de
Patrimoni Històric, es procedix a estudiar les solucions tècniques concretes per
a cada punt, per a'la qual cosa sol'licitarà I'assessorament del Servici de
Benestar Social i lntegració.

Abandono Barri Fuensanta. Demanen subsanacio deficiències i adiunten
informe de I'AAW. Seqons I'informe les deficiències són les seqüents:

1) Urbanisme: - Deficiencia acera Luis Fenollet. Números2,4,6.
Acera llevantada por los arboles junto a los alcorques. Urge
repararlo.

Des de la regidoria de Desenvolupament Urbà ens contesten i diguen que el

Servici de Coordinació de Obres 'ha donat orde a la contracta de conservació
per a la reparació de la vorera alçada pels arbres

2' el AAW Fuensanta: Plaga de Ratas zona ajardinada en el parque
plaza de Dr. Berenguer Ferrer.

Ens comuniquen des de la regidoria de Sanitat que:

,,RATES EN EL BARRI DE LA FUENSANTA:
El dia 25 de maig es va revisar tota la zona, tant la via com les zones
enjardinades i es van reforçar els tractaments en el clavegueram."

3. Poda arbres Luis Fenollet, Escultor Salcillo,

4.- Poda C/ Esteban Pernet,

5.- Poda Palmeres Madre Juana Maria i altres,

6.- Carrer Habana, República domnicana, Principe de Monaco,
Santiago Galas, Colonia espanyola de Mèxic,: Plaga processionària



7.- Plaza Dr. Berenguer Ferrer: Deficiència rajoles Plaça Dr.

Berenguer Ferrer alçades.

Urbanisme contesta que han passat avís al servici de Manteniment

d'infraestructures per que realitzen visita d'inspeccio i prenguin les mesures

oportunes.

Respecte a totes les preguntes sobre poda, la regidoria de Mediambient ha

respost el següent:

Poda Arbres C/ Luis Fenollet, Escultor Salcillo

RESPUESTA:

La poda de manteniment dels arbres que així ho precisen del carrer Luis

Fenollet i Escultor Salzillo s'inclou en la programació del mes de setembre de

2017.
Poda arbres C/ Esteban Pernet.

RESPUESTA:

La poda de manteniment dels Celtis australis de la C/ Pare Esteban Pernet,

s'inclou en la programació d'hivern 201712018.

Poda palmeres C/ Mare Juana María i altres

RESPUESTA:

La poda de les Washingtonias robustes s'inclou en la programació del mes

d'octubre de 2017.
Tales d'arbrat

RESPUESTA:

No ha sigut necessària la tala de cap arbre a I'interior del recinte, cal assenyalar

l'existència de dos Soques en la zona senyalitzada de.gossos. No s'ha procedit

a la retirada dels mateixos per considerar que els mateixos eviten la micció de

gossos en el tronc dels arbres utilitzant les citades soques per a aquesta fi.

Es va a procedir dilluns que ve a I'abatiment d'un Plàtan sec en el carrer Alberic

al costat de la tanca del mercat de ProveÏments.

Deficiències en la vorera: C/ Luis Fenollet no 2, 4 i 6. Vorera alçada pels

arbres al costat dels escocells.

RESPUESTA:

Habitualmente, el Servei de Jardineria, en aquests casos, actua amb el Servei

de Manteniment d'infraestructures de la manera conjunta en I'ampliació



de'escocells o abatiment de les Tipuanes si fóra estrictamentt necessari, per a
procedir a la reparació del paviment de les voreres.

Recollida de taronges en la C/ Pare Esteban Pernet abans de començar
les Falles. Açò és la meua opinió.

RESPUESTA:

No s'ha retirada la taronja en el citat carrer. Actualment, la intervenció sobre els
tarongers que es realilza quan és necessària I'esporga , s'aprofita aquesta
actuació per retirar la taronja de les alineacions d'arbres sobre els que s'actua.

Plaza Dr. Berenguer Ferrer. Deficiència rajoles alçades en diverses zones.
No hi ha nombres per a donar referències. Hi ha dues rajoles alçades i

molt perill per a relliscar les persones majors.
En la citada plaça hi ha tarongers amb un sistema radicular poc potent no sent
a priori causants de I'aixecament de rajola.

c) Policia: subsanacio de deficiències de convivència i

comunicació i falta de seguretat en el bari de la Fuensanta.

Des de la regidoria de Policía ens envien el informe que es transcriu ací:

"En contestación al escrito presentado a la Junta Municipal de Abastos
por parte del señor Don Javier Copovi Carrión portavoz de Ciudadanos:

La Jefatura de Unidad de la 4" UDl, INFORMA, desde un punto de
vista estrictamente policial:

Que en relación a las de las deficiencias urbanísticas informar que
mensualmente se pasan a OCOVAL (Oficina Coordinación Valencia) tanto
las presentadas por la AAW, como las detectadas por los policías de barrio y
resto de unidades del Distrito, por medio de la aplicación lnformática GlS. A
mes vencido se hace un repaso de todas las comunicadas y se hace un nuevo
informe con las que se han reparado y las que quedan por reparar.

Que en relación a la problemática de convivencia y comunicación, decir
que tenemos entrevistas con la AAW todos los meses tanto a nivel de Policía
de Barrio como de lnspector de Barrios. En relación a los conflictos vecinales,
hemos resulto en los últimos dos años y medio, 6 conflictos por el
procedimiento de Mediación y 13 conflictos más en el barrio de influencia de
Fuensanta que es Castilla, por el mismo procedimiento, poniendo en
conocimiento de la AAVV, la existencia de esta herramienta, para su
utilización, por los vecinos.

Sobre la seguridad del Barrio, disponemos de 2 Policía de Barrio que
cubren la mañana y la tarde y desde hace un año y medio hemos reforzado



esta seguridad con un coche patrulla que vigila el barrio y la zona de influencia

como es Castilla en turnos de mañana y tarde.

En cuanto a los colegios, estos policías se encargan de dar protecciÓn

tanto en la entrada como en la salida.

En relación a las campañas y controles de alcoholemia, documentación

y seguridad ciudadana se han realizado 14 en el2O17.

Sobre la aplicación de los programas de prevención, este año llevamos

hechas las siguientes sesiones:

- lgualdad y Violencia de Genero: 14 sesiones en colegios'

- Pirotecnia: 13 sesiones en colegios.
- Responsabilidad penal y civil de menores: 2 sesiones'

- Acoso escolar: 2 sesiones en colegios.
- Educación vial:7 sesiones eñ colegios.
- Charlas de redes sociales: 3"

RESPUESTAS A LAS INTERVENCIONES VECINALES DEL CONSEJO
ANTERIOR

A¡AW Arrancapins - Petxina (Antonio Puchades Cuevas) Se sol'licita
instalacion de un contendedor o mas para recogida de aceite domestico
usado ora reciclar en Barrio de la Petxina.

En el barri es disposa de contenidor per a recollida d'oli usat de cuina en els
següents punts:
ED11- Col'legi Sant Pere Pascual, C/Maestro Guerrero,3
ED12- Col'legi Jesús i María, Gran Via Fernando el Catòlic 37
DT.-02 Centre de Majors de Arrancapins, C/Historiador Diago 6-6
lnformació que consta en la web municipal

Es va instal.lar un contenidor per a recollida d'oli usat de cuina en la Junta
Municipal de Proveïments però va ser retirat al no ser d'interès de la mateixa.
En I'actualitat s'està estudiant la instal'lació en algun edifici municipal en
I'entorn de la citada associació.

A/AW Arrancapin - Petxina lAntonio Puchades Cu I Tratamiento
fitosanitari o renovació en el seu cas dels arbres plantats en el hall

d'accés al complexe de la Petxin3.

L',ARQUITECTA TÈCNICA DEL SERVICI D'lnfraestructures de la Fundació

Esportiva Municipal informa:

"En relació a la necessitat de realilzar un tractament fitosanitari als arbres que

estan en el hall d'entrada al complex de la Petxina s'informa:



Consultat el tema amb el tècnic de jardineria responsable del manteniment
d'aquests arbres, no creu convenient realitzar cap tractament fitosanitari.

Els tractaments fitosanitaris es realitzen en arbrat malalt, amb plagues
importants que puguen afectar a la integritat de I'arbre o al seu entorn.

Hi ha processos temporals que són part de la vida de I'arbre, en el qual

apareixen agents invasors que ells mateixos eliminen.

Afegir que els tractament fitosanitaris es realitzen amb productes tòxics i

aquests arbres estan situats en una zona de pública concurrència quedant les
fulles a I'abast dels usuaris".

AAW Abastos- Finca Roia. (Concepción Granell) sol.licita que se reparen
les voreres deteriodades pelalçament produil pels arbres en Pintor
seqrelles. (front a Bankia)

La Regidoria de Desenvolupament Urbà ens comunica "que des del servici de
Coordinació i Manteniment d'lnfraestructura es posaran en contracte amb el
servici de Jardins per a coordinar la reparació de les voreres deteriorades per
I'alçament produiï per les arrels i es donarà orde a la contracta corresponent
per a reparar les mateixes".

AAW Nou Moles (Casilda Osa) insistix en el probema qenerat per

I'estancament d'aigua en la piscina. amb la proliferació de mosquits.

Desde la Regidoria d'Esports , que també és de Sanitat ens comuniquen:

PISCINA NOU MOLES. MOSQUITS:

En relació a les actuacions sol'lícitades, referent a reclamacions i queixes
presentades per diferents comunitats i associacions de veÏns de la zona, en la
qual es denuncien molèsties provocades per mosquits, a causa d'aigües
estandades per les obres del Complex Esportiu Nou Moles, s'informa que:

L'obra "lnfraestructura Esportiva del Complex Esportiu Nou Moles, estava sent
promoguda i supervisada inicialment pel Consell Valencià de I'Esport,
actualment per la Direcció General de I'Esport i, per tant, per la Generalitat
Valenciana. L'obra es troba parada i tancada. L'Ajuntament de València no té
atribucions i competències respecte de I'accés a la mateixa.

No obstant açò, tenint en compte els problemes i molèsties sorgits per la
presència d'insectes, la Regidoria de Sanitat, a través de la seua secció de
plagues, sol'licita autorització per a intervenir i eliminar en la mesura que siga
possible aquest problema, encara que no corresponguera en principi a la

i nstitució m u n ici pal realitzar aquestes actuacions.



Concedida l'esmentada autorització, el divendres 26 de maig es permet

l'entrada a les instal.lacions i es van realitzar els tractaments oportuns per a

I'eliminació de les larves de mosquit dels punts on estava I'aigua estancada.

AAVV. Nou Moles. lCasilda Osal. Valla oue rodea la ina rota. Suoosa

i1,

ì

!

un perill.

Esta resposta és la mateixa que es dona al grup Ciudadanos

Són varieS les peticions d'acondicionament de l'entorn de la Piscina de Nou

Moles. Estes peticions han estat enviades reiteradament a les diverses

regidories que podrien estar afectades o podia ser del deu interès. Des d'elles,

es va informar que no és competència de I'ajuntament sinó de la Generalitat

Valenicana, raó per la qual es va enviar una carta a la Conselleria d'Educació,

investigació, cultura i esport, direcció general de l'Esport per a trasmetre estes

inquietuts.

La regidoria d'Esports també va comunicar el segÜent:

L'obra lnfraestructura Esportiva del Complex Esportiu Nou Moles, estava sent

promoguda i supervisada inicialment pel Consell Valencià de I'Esport,

actualment per la Direcció general de I'Esport i per tant per la Generalitat

Valenciana.

L'obra es troba parada i tancada. L'Ajuntament de València no té atribucions i

competències respecte de I'accés a la mateixa, la Seua cura, neteja i

custòdia.L'obra es troba paralilzada des de fa temps, i s'han pogut apreciar

alguns desperfectes en el clos perimetral de protecció de la mateixa, suposant

en si mateix un risc per permetre el possible accés a zones amb importants

desnivells.

Aquesta circumstància s'ha posat en coneixement de la Direcció general

d'Esports de la Generalitat Valenciana perquè s'actue en conseqüència, donant

les instruccions oportunes a la Direcció facultativa de les obres i empresa

constructora adjudicatària de les mateixes.

José Maria Martí Molins: Sol.licita que I'aiuntament repare les humitats de

l'edifici de la J nta Municioal d'Abastos en e I Hall d'entrada

Des de la regidoria de Serveis Centrals han traslladat la reclamació a la

contracta de manteniment per a la seua reparació i ens han informat que el

treballs de reparació d'humitats estan programats per a ser sol.lucionats amb

personal d'ocupació el pròxim mes d'agost.

Aleiandro Martinez Lillo formulà unes peticions per a ser tractades en la
reunió amb la reqidora Pilar Soriano. Una de elles no era de la seua
comoetència. raó ner la oual- es trasllada la res
Junta Municipal d'Abastos

al Consell de la



Si se puede realizar de forma inmediata la fumigación del barrio de la luz
contra cucarachas (que con la llegada de las altas temperaturas se han
multiplicado) y contra mosquitos los cuales ya han empezado a aumentar
debido a la combinación del calor junto con las lluvias esporádicas,

Des de la regidoria de Sanitat, ens informen que ja han començat els
tractaments de desratització i desinsectació en la Xarxa de clavegueram
municipal) de tota la zona des del dia 2 de juny de 2017

Teresa Palacín Lluch. formulà unes peticions per a ser tractades en la
reunió amb la reqidora Pilar Soriano.però al no ser de la seua
competència es trasllada la resposta al consell de la Junta Municipal
d'Abastos:

ME GUSTARíA SABER CUÁNDO VAN A DESRATIZAR Y FIJMIGAR EN EL
BARRIO Alrededor de la Finca Roja, calles Albacete, Maruá, Jesús y Maluquer,
hay muchísimas cucarachas gue se meten por todos sifios, entrando a /as
casas, portales, esca/eras, porches...desde que se hizo la reforma de Ia finca
hace más de cinco años salen por todos lados, es REPUGNANTE!!!. Pero lo
peor no es eso, lo más grave es gue tenemos RAIAS DE ALCANTARILLA!!!
Un peligro para Ia salud y más en mi caso que tengo un niño. La que nos entró
en casa era de 46 centímetros más rabo, arrancó el sumidero del patio interior,
vivo en un bajo. En otro de los bajos se metió y atacó a una vecína, hubo que

llamar al 112 porque a Ia pobre señora que estaba en Ia cama se le tiró desde
el cabecero, intentándola morder, tuvo un ataque de ansiedad. En el patio
interior de una casa que no está habitada corren a sus anchas y los vecinos
desde las ventanas /as ven tranquilamente pasearse. Vienen a desratizar en el
edificio, llamamos a una empresa habitualmente y nos dicen que hasta que no
se so/ucione eltema desde la calle y desraticen desde el alcantarillado, no hay
nada que hacer. Se han presentado escrffos y nada, srn contestación.

¿TENEMOS OUÉ ESPERAR A OUÉ MUERDAN A ALGÚN NIÑO PARA
HACER ALGO? No vivimos en el centro de Valencia pero casi, no en el campo,
ESTO NO ES DE RECIBO!!! NOS GUSTARÍA QUE SE SOLUCIONARA
CUANTO ANTES POR SALUBRIDAD.

Por otro lado, como el alcantarillado no está bien ya que las raíces de /os
árboles han roto las tuberías, cada vez que llueve nos entra agua a /os baTbs

desde Ia calle, teniendo /as casas llenas de humedad, en micaso hasfa medio
metro desde el suelo hacia arriba, con moho. Ofros propietarios de baTbs están
en la misma situación que yo. Han venido varías e/npresas para solucionarlo
porque con moho no es bueno vivir y lo mismo, si no se soluciona lo de fuera
no sirue de nada arreglar lo de dentro. ¿PUEDEN ARREGLAR EL
ALCA NT AR I LLAD O P O R F AV O R? M U C H IS/MA S GRÁ C/A S.

!!_Servici de Sanitat, Secció de Salut Veterinaria, mitjançant la Regidoria de
Sanitat envia el següent informe al respecte:



"En respuesta a la nota interior recibida referente a la presencia de ratas

y'cucarachas en la finca roja de la calle Albacete y alrededores, informamos la

RAM ( red de alcantarillado municipal) de la zona será revisada y tratada

próximamente dentro de la campaña municipal de control de plagas. Esta

campaña trata todo el municipio de Valencia de forma continuada,

seleccionando las zonas a tratar con una programación qúe tiene en cuenta

varios factores, entre ellos factores ambientales, ciclos biológicos de las

especies plaga, las características de la zona y la climatología del año.

Sin embargo, Si Se está observando en gran número cucarachas y

roedores dentro del edificio, recomendamos se realicen tratamientos de DDD

en las zonas privadas a través de una empresa especializada en control de

plagas ya que es posible que el foco de cría puede estar localizado en el

interior. "

CASILDA OSA,EN REPRESENTACIÓN DE LA ASOC¡AC¡óN dE VEC¡NOS NOU

Motes plantejava el problema de les moreres de l'Avinguda del C¡d' 38 ¡40
Per les mores que cauen amb perill d'esbarar.

S'ha passat I'avís a la regidoria de Mediambient per a que tinguen con compte

la seua petició.

3.. PROPUESTAS DE LOS GRUPOS DE TRABAJO

Por la coordinadora del grupo de bienestar social se elevan al Consejo de
distrito las siguientes propuestas

PROPUESTA DE BIENESTAR SOCIAL

Atendiendo a las reivindicaciones del COL.LECTIU VEINAL BARRI
BOTÀNIC, que expone en el Grupo de Trabajo de Bienestar Social de la Junta
de Distrito de Abastos la problemática que desde hace años sufren en el barrio
de Botánico, se realiza una visita ocular a la zona por parte de la coordinadora
del Grupo de Trabajo de Bienestar Social, junto a miembros de la

asociación, observando :

- La elevada concentración de centros de atención a personas en situación
de exclusión social en el barrio de Botánico ltvtÉOtCOS DEL MUNDO en

Cilepanto no 12, PROYECTO REHOBOTH en C/Lepanto ño 5, COMITÉ
CIUDADANO ANTISIDA en C/Lepanto no 21, además de la CASA DE
CARIDAD en el Paseo de la Pechina no 9).

- El numeroso grupo de personas sin techo que pernoctan en el pasaje de
entrada a la plaza Escritora María Beneyto, donde está situada la puerta de
entrada al Centro de Salud de Guillem de Castro, suponiendo un grave
problema de seguridad para los vecinos y también de salud pública.

lntentando averiguar la causa de que tantas personas afectadas por exclusión
social se concentren en la zona, contactamos con MEDICOS DEL MUNDO,
una ONG que desarrolla su labor en ella, cuyas oficinas están en la calle



Carniceros no 14 bajo y que realiza una encomiable labor con las personas más
necesitadas y excluidas de la sociedad, y que otras ONG no tratan.

Tras pedir cita, tuvimos una reunión con responsables de Médicos del Mundo y
nos explicaron los diferentes programas que desarrollan, y en particular el
programa destinado a personas sin techo, que además sufren patologías
mentales y adicción al alcohol o drogas (en 2016 en este programa fueron
atendidas 361 personas). Entre las labores que realizan con estas personas
destacan: aseo personal, guarda de documentación, control de la medicación,
medicina general, enfermería, podología, psiquiatría, psicología y ginecologÍa.

Araíz de todo lo expuesto realizamos las siguientes peticiones:

- Dado que los residentes en la zona soportan la concentración de todas
estas personas descritas con anterioridad, se hace necesario que en la misma
y en las horas en que opera esta ONG acuda presencia policial para prevenir
altercados, dando seguridad a los vecinos y a los usuarios de los servicios que
presta.

- La instalación de una verja que impida la concentración de personas
durmiendo en el pasaje del Centro de Salud de Guillem de Castro, que alteran
la buena convivencia de la vecindad.

- La creación de centros de baja o nula exigencia distribuidos por toda la
ciudad, donde estas personas sin techo puedan pernoctar, de manera que se
descentralice una concentración excesiva que altera la convivencia vecinal.

- Que se dote al centro de Médicos del Mundo, que trabaja atendiendo las
necesidades de estas personas, de medios para ejercer su labor, entre ellos la
cesión de locales y medios económicos.

- La creación de un centro municipal donde se trate a todas estas personas
de forma integral para poder reinsertarlas en la sociedad y ofrecerles dignidad.
Este centro sería nuestra petición principal y mientras esto sucede que se
trabaje estrechamente con los colectivos que hoy en día se ocupan de ellas.

Leída la propuesta se aprueba por unanimidad, acordándose que se de
traslado de la misma a las delegaciones y servicios correspondientes.

Por el coordinador de cultura se elevan al Consejo de Distrito de Abastos las
siguientes propuestas

POPUESTA DEL GRUPO DE TRABAJO DE CULTURA

PROPUESTA DE ACTIVIDADES ÚLTIMO CUATRIMESTRE 2017

1. Actividades ya cerradas. Respecto de estas actividades, se informa al

grupo que ya se ha cerrado el Concierto de la Sociedad Musical Tres Forques
para el 26 Noviembre.
En cuanto a las exposiciones, las fechas todavía están para cerrar.



2. Actividades para cerrar.

Reyes. Poner fecha y ver el tema de los juguetes. Se acuerda estar pendientes

de la posibilidad de conseguir los juguetes mediante el programa contra la
pobreza de la Concejalía de Bienestar Social. En caso de faltar alguno, se

utilizaría el remanente establecido. Si no fuera preciso, se liberaría para hacer

alguna otra actividad.

Mostreta de Teatro. Se ha hecho una propuesta a las fallas y sus grupos de

teatro, sin contestación de momento (propuesta de sainetes valencianos). Si no

contestan, intentaríamos contactar con algún grupo amateur del distrito.

Concierto coral. Se ha intentado contactar con alguna coraljuvenil del distrito,

todavía sin resultados, y se propone que Se haga alrededor de las Navidades.

Premio lnstitucional y entrega de los premios de los concursos. Fecha
propuesta: 15-16 noviembre. Se propone que sea viernes, para que pueda

acudir más público.

3. Propuestas para el remanente (1.409,25 €).

Poesía a la Junta. Recital de poesía con música.
Presupuesto 150 € para las personas que vengan a recitar.

La actuación mu3ical está incluida en los presupuestos ya aprobados.

lmprevistos: 100 €
Total: 250 €.
Cine Musicado. Cine documental de la historia de Valencia musicado.

Pediríamos los cortos a la filmoteca valenciana (gratuito) y el coste sería lo del

grupo que haría el acompañamiento musical. Coste aproximado: 500 €.

Danzas y canto valenciano
Hacer una muestra de canto tradicional valenciano en sus modalidades
podría estar alrededor de los 800 €.

En cuanto a las danzas, Se podría hablar con algunos de los grupos de danza

de las fallas y preguntar posible coste de su actuación.
De las actividades ofrecidas, y dado el remanente existente, se acuerda llevar a

cabo el recital de poesía, el cine musicado y el canto valenciano y las

danzas.

En cuanto a la información que se da del cine a la fresca, que ha resultado un

éxito de convocatoria, se propone que Se pueda hacer el año que viene a

Extramuros, en colaboración con alguna entidad, y la ubicación podría ser el

antiguo mercado de Abastos.

Respecto de la elección de los premiados y premiadas de la Junta, de las

candidaturas, los votos quedan de la siguiente manera:

PERSONA JURíDICA



ASVA TP
TRINQUETE PELAYO
DISTRITO OO8

FALLA ARRANCAPINS
CEIP RAFAEL ALTAMIRA

RESTAURANTE RAUSELL
FRUTAS LOS GEMELOS

7 VOTOS
2 VOTOS
O VOTOS
2 VOTOS
8 VOTOS

PERSoNA rísrcR:

EMPAR DE LANUZA ÚNIcn cANDIDATURA

COMERCIO TRADICIONAL

6 VOTOS
12 VOTOS

Por lo tanto, los premiados quedan

CEIP Rafael Altamira, Empar de Lanuza y Fruteria Los Gemelos.

En el turno de sugerencias, Pep Martí comunica que por parte de las
concejalías de Comercio y Participación Ciudadana, existe la vôluntad de hacer
una æmpaña de apoyo al comercio de proximidad, con un presupuesto de
3.000 € para hacer diferentes actividades, que se aprobarán al próximo

consejo.

Se hacen dos propuestas

La primera por parte de Xavier Pons y Eva Carrión, en el sentido de reubicar el

nombre de la calle del General Joan Baptista Basset. Se adjunta la propuesta.

Joan-Baptista Basset i Ramos (Alboraia, 1654 - Segòvia,1728)ha passat a la història per haver
encapçalat la revolta valenciana contra Felip de Borbó, al capdavant dels maulets. Actualment,
hi ha un carrer de València dedicat a la seua memòria, el carrer General Basset, en.el barri La
Llum. es tracta d'un carrer molt xicotet, de només uns 50 m. de llarg, en una zona amb molt

escassa circulació de persones, podríem dir que quasi amagat entre un solar í la tàpia d'una
escola. Fa més de 30 anys que eixe és el carrer que València dedica a Basset. Seria ja el moment
de pensar en dedicar-li un millor emplaçament a la seua memòria. Un nou carrer, plaça o
avinguda en què, a més, es ficara una xicoteta placa informativa per explicar qui va ser Baptista
Basset i quina és la seua importància en la nostra història.
També seria el moment de demanar que les seues restes vingueren a València. Baptista Basset
descansa, des de la seua mort, en I'església de Santa Eulàlia de Segòvia, una humilesglésia on
va ser soterrat per caritat, després del seu captiveri. Part de la mateixa tasca pedagògica pro de
la nostra història seria eixa reivindicació.

La segundo por parte de Francesc Aracil en el sentido del cambio de nombre
de la calle "Villanueva y Gascón" por el de "Cristina Piris". También se adjunta
documento de propuesta.
CARRER VILLANUEVA I CRSCÓI.I



Villanueva i Gascófl és un petit carrer del barri d'Arrancapins

perpendicular als carrers Joan Llorenç i Pintor Vila-Prades i paral'lel al
carrer d'Àngel Guimerà. Te 7 portals de veins i diversos establiments
comercials i de restauració aixÍ com la seu del casal de la falla Arrancapins
i el que va ser, la primera seu del Moviment Comunista del País Valencià i

de Revolta. Els seus edificis no alcen més de 6 altures i les seues façanes
centenàries, plenes de balcons iflors, són de protecció municipal.
Al número 6 d'aquest carrer vivia Cristina Píris.
Els veins eren, i són, persones grans que han viscut ací tota la vida però

també gent de mitjana edat, de classes populars i també amb formació
universitària sobre tot la gent més jove que ha arribat al barri per la seua
qualitat de vida, proximitat al centre, comunicació, i dotació en escoles i

instituts, mercats i botigues de tot tipus, tot i mantenint el sabor de barri
vell on tothom es coneix i es respecta i on encara la gent té malnoms.
Respecte el nom actual del carrer no és fàcil trobar I'origen del mateix; la
pròpia Cristina Píris va investigar-ho per al nostre llibret de falla arribant a
la conclusió de que probablement "Villanueva i Gascón" foren dos
impressors de principis del segle passat. Altrament també ens han
comunicat que Villanueva i Gascón eren probablement els propietaris
dels terrenys on s'urbanitza el carrer. Cal dir que hi havia certa tendència
en aquella època a retolar alguns carrers amb el nom dels titulars del
terreny. L'únic que sembla clar és que eren dues persones diferents
relacionades per una act¡v¡tat professional o propietaris dels terrenys del
carrer.
Siga com siga considerem que és temps de posar en valor el record de la
noslra veïna Cristina Píris per a que tothom sàpiga qui era i que va suposar
per a la societat valenciana la seua vida, els seus sentiments, el seu
compromís i el seu treball per millorar les condicions socials, culturals i

d'igualtat de gènere de valencianes i valencians, i volem que siga en
aquest pet¡t carrer perquè era el seu, on va viure i on va desenvolùpar
gran part de la seua activitat política i social.

Gristina Piris López-Dóriga
Santander, 20 de desembre de 1949
València, 26 de desembre de 2003
Cristina Píris López-Dóriga naix a I'any 1949 a Santander, sent la menor de
1 2 fills d'una família benestant. Als 16 anys acaba els estudis de batxiller
científic. En aquesta època ide la ma d'una religiosa de la seua escola,
pren consciència dels problemes socials dels barris més deprimits de
Santander, com ara, el barri pesQuer.
Continua els seus estudis a Salamanca, els anys d'assignatures comuns de
de I'antiga carrera de Filosofia i Lletres. El primer any ja és elegida
delegada, per la qual cosa viu activament el moviment estudiantil de
l'època, amb forta oposició a la dictadura franquista. El segon any, es
detinguda per les forces de seguretat franquistes i es veu obligada per la
família a tornar a Santander, havent de presentar-se periòdicament
davant de les forces de repressió.
Finalitza aquests estudis de matèries comunes a Salamanca i decideix
continuar estudiant I'especialitat de Filosofia Pura. Per recomanació de La
Universitat de Salamanca tria La Universitat de València per seguir els
êstudis.
Cristina arriba a València, a principis dels anys 1970, i participa a
I'efervescència teatral det País Valencià, com a membre del Grup 49 de
teatre, d'Alfara del Patriarca, amb els quals va representar la polèmica
Dies lrae, de Manuel Molins, entre d'altres.
En aquesta etapa al grup de teatre connecta amb simpatitzants del PCI
(Partit Comunista lnternacional). Des d'ací es crea Acció Maxista, formada
per estudiants i obrers. Posteriorment connecta amb Tribuna Obrera, des
d'on finalment es generarà el MC (Moviment Comunista).
Des del barri de Benicalap comença a treballar a les Comissions Populars
de barri.
En aquest entorn, finalitzada la carrera però decebuda pels estudis, li
recomanen treballar en una fàbrica per conèixer de primera mà la realitat
obrera de l'època. Gràcies als seus coneixements de costura , entra a
treballar al sector tèxtil on dedicarà ',l5 anys a defensar els drets de les
treballadores del sector des de diverses empreses ja que al ser una
persona defensora dels drets de les treballadores no és fàcil mantenir el
lloc de treball. .

La indústria tèxtil era un sector laboral majoritàriament integrat per



dones, on calia fer un treball no sols de classe sinó també de gènere,
defensant els drets i llibertats de les treballadores, davant una patronal
protegida pel poder de la Dictadura i la seua força econòmica. En aquest
sentit, Cristina va ser una de les organitzadores del sindicat tèxt¡l de les
Comissions Obreres al País Valencià, formant part del primer Secretariat
del sindica! i participant com a delegada en el Congrés Fundacional de
Comissions Obreres a nivell estatal, el setembre de L976. Va participar,
per tant, de tot el procés del moviment sindical de les CCOO fins a la seva
tra nsformació en sindicat confederal.
Va formar part del moviment obrer i veÏnal des de les primeres
manifestacions de lluita clandestina sota el franquisme. Ja a l'anomenada
transició, va recolzar plataformes com la Coordinadora d'aturats, i més
endavant la campanya "Anti-OTAN" o el col.lectiu "Mili KK'. Es va implicar
igualment en la defensa dels drets de les dones i en la reivindicació de la
nostra llengua i cultura al País Valencià.
La seua militància política s'inicià al Moviment Comunista del País
Valencià, partit polític d'esquerra radical i nacionalista, federat a nivell
estatal en el Movimiento Comunista. Entre ets seus principals dirigents van
destacar ta mateixa Piris o els arquitectes i urbanistes Carles Dolç i Just
Ramírez. El 1978 el MCPV inicia una política de col.laboració amb la Lliga
Comunista Revolucionària (LCR) valenciana, formant I'original Esquerra
Unida del País Valencià. Junt amb altres formacions d'esquerra, van
concórrer a tes eleccions autonòmiques de 1983 com a Unitat del Poble
Valencià.
El 1991, el MCPV i la LCR es fusionaren, sota el nom de Revolta.
Posteriorment va exercir com a professora de valencià, combinant la tasca
docent amb ta seva activitat com a fundadora i alma moter de Ca Revolta,
associació cívica i cultural del centre històric de la ciutat de València,
inaugurada el 2001. Una associació i un espai de trobada oberta al debat
polÍtic i a múltiptes iniciatives artístiques, socials, culturals ifeministes. Hi
va dedicar els últims anys de la seua vida com a coordinadora, tasca que
combinava amb I'ensenyament del valencià a I'lnstitut de Formació
Professional La Marxadella de Torrent. Aleshores Cristina ja vivia al carrer
Villanueva i Gascón al cor del barri d'Arrancapins on es va integrar també
al món del moviment ciutadà i també va formar part de la Falla
Arrancapins fins la seua mort.
Cristina Píris va morir a finals del 2003 víctima d'un cruel càncer contra el
que va ltuitar al llarg dels anys sense deixar en cap moment la seua
activitat social i reivindicativa ni el seu somriure.
El maig del mateix any, uns mesos abans de la seva defunció, CCOO-PV l¡
va retre un acte d'homenatge en reconeixement a la seva llarga militància.
E,l2007 les Gorts Valencianes li van lliurar el Premi I de Març a títol
pòstum.
A més a més de la seua tasca reivindicativa i combativa volem que quede
palesa també la seua quatítat humana. Cristina va ser sempre una persona
entranyable, pròxima i sensible que sempre tenia un somriure per tothom
i amb ta que sempre era molt fàcil parlar i entendres, tant si simpatitzaves
amb els seus pensaments com si no.

El coordinador de cultura hace una propuesta, después de la sesión con la
Regidora Pilar Soriano, para inteniar solucionar el problema de la suciedad y
las defecaciones de los perros a las calles del distrito, especialmente en

Extramuros. Adela García opina que el Ayuntamiento tiene que apoyar para

prevenir este problema, y se hace la propuesta de hacer una campaña de
concienciación, incluido hacer algún tipo de concurso entre los menuts del

cartel de la campaña.

Por último, se hace la propuesta por parte de Carmen Yáñez de hacer llegar al
jurado los relatos del concurso literario con antelación para que puedan leerlos
con calma.

Leída la propuesta se aprueba por unan¡midad y se acuerda dar traslado de la
m¡sma a las delegaciones munic¡pales correspondientes



:

Existe la posibilidad de dotar a las Juntas con un presupuesto de 3.000

euros para fomentar el comercio de barrio

Sometido a votación se aprueba por unanimidad que el dinero disponible
para la Feria del comercio o fomento del comercio de barrio se destine a las

siguientes actividades

Feria de comercio
Actividades en mercados

PROPUESTA DE URBANISMO

Por la coordinadora del grupo de urbanismo e inversiones en barrio se elevan
al Consejo de distrito las siguientes propuestas

PROPUESTA DE ACUERDO DEL GRUPO DE TRABAJO 27.O4.20T7

1. lnstar al Ayuntamiento de Valencia a corregir las deficiencias detectadas en
los parques infantiles del distrito de Abastos Que se detallan a
continuación:

Parque María Beneyto: existen deficiencias en el embaldosado alrededor
del suelo de tartán. Aunque existe ya un proyecto de remodelación
pendiente de ejecución que podría solucionar este problema, se necesita
señalización de que se encuentra en mal estado.
Los parques infantiles de Nou Moles, Artur Piera, Santa Ma Micaela y
Complejo de la Petxina presentan desde hace tiempo importantes
deficiencias en la superficie de tartán. Se insta al Ayuntamiento de Valencia
a reparar y reponer los elementos dañados.
Parque de la Plaza de Maguncia: se encuentra totalmente deteriorado, en
particular los columpios que requerirían además un cambio de ubicación.
Se detectan deficiencias en varios parques del distrito por parte de un
vecino, que adjunta plano señalizado de las mismas, con el fin de que se
arreglen los desperfectos, que tiene que ver fundamentalmente con el
estado de baldosas y suelo de tartán.

2. lnstar al Ayuntamiento de Valencia a que en futuras remodelaciones de
parques infantiles se aplique la normativa de accesibilidad e
inclusividad, así como que se revise de oficio los parques de juegos y se
arreglen las deficiencias que se descubran, sin esperar a reclamaciones de
vecinas o vecinos.

3. Preguntados los presentes sobre el estado de las plazas de aparcamiento
para personas con movilidad reducida, no se detecta por parte de los
presentes ninguna deficiencia en lo referente a señalización. El

representante de COCEMFE, por su parte, solicita que el Ayuntamiento de
Valencia cumpla con la normativa que determina una ratio de I de cada 40
plazas de aparcamiento. Esta solicitud es asumida por el grupo de trabajo.
Así mismo, el representante de COCEMFE advierte de que algunas plazas
para personas con movilidad reducida están mal diseñadas, puesto que la
salida del coche hacia la acera supone la invasión de la calzada, con el



peligro para la persona; por ello, se propone que se solucionen esos
problemas en las plazas que se detecten (se adjunta documento
fotográfico).

Se pregunta también si existe un protocolo de identificación exhaustiva del uso
adecuado o fraudulento de plazas para personas con movilidad reducida,
determinándose que se trasladará al servicio correspondiente. No obstante, la
Policía Local de Valencia ha informado recientemente de que ha retirado en los
dos últimos años un total de 759 tarjetas de permiso de aparcamiento que
estaban siendo utilizadas de forma fraudulenta.

Los columpios rotos o retirados de los parques infantiles del Complejo de
Abastos y Gran Vía Fernando el Católico señalizados en la reunión del
27.04.2017 han sido repuestos. Se agradece que hayan sido ya reparados.

PROPUESTA DE ACUERDO DEL GRUPO DE TRABAJO 08.06.2017

1. lnstar al Ayuntamiento de Valencia a revisar y mejorar la señalización y
visibilidad de los bordillos de todos los carriles bici del distrito de
Abastos, en particular, del carril bici de la calle Salvador Ferrandis Luna
donde además y debido a la ubicación de contenedores se producen
numerosas caídas, sobre todo de personas mayores, mediante la aplicación
de pintura visible para evitar accidentes, tal como se ha hecho ya en
algunos tramos, en particular en los de reciente construcción.

2. lnstar al Ayuntamiento de Valencia a que, sin perjuicio de las intervenciones
de mejora que pudieran realizarse en el solar de la calle Hermanos Rivas
para su uso provisional como aparcamiento, se inicien a la mayor brevedad
posible las actuaciones necesarias para transformar dicho solar en un
parque, tal como está previsto en el PGOU.

3. lnstar al Ayuntamiento de Valencia a aumentar los accesos para personas
con movilidad reducida en los tramos 1 al 4 del Jardín del Turia.
Actualmente existen 7 accesos (uno de ellos por su carácter histórico no es
susceptible de mejora). A este respecto, se proponen las siguientes
actuaciones:

Mejoras de accesibilidad a la rampa que hay en el acceso por la Calle
Velâzquez, ya que presenta varios escalones y restricciones en la acera
para llegar a la misma.
Mejora del acceso en rampa a la altura de la calle Beato Gaspar Bono, ya
que dicha rampa no está en buenas condiciones.
En el acceso por la calle Teruel, la rampa tiene un radio de giro muy
pequeño, por lo que algunas sillas no pueden pasar.
lnstalación de rampas en los accesos de la calle Norte y calle Torres, donde
sólo existen escaleras.
lnstalación de una rampa de acceso en las proximidades del Pont de les
Arts, ya que el puente fue construido sobre una rampa preexistente.

4. lnstar al Ayuntamiento de Valencia a revisar el perímetro de las obras del
Polideportivo de Nou Moles con el fin de retraer, si fuese posible, el vallado



!
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que impide el paso con normalidad de viandantes o, en su defecto, habilitar
los espacios necesarios para facilitar el paso de viandantes y evitar los
problemas de seguridad vial que conlleva su ausencia.

5. lnstar al Ayuntamiento de Valencia a mejorar la señalización o a desplazar
de su lugar actual el paso de cebra situado en la calle Cartagena-Brasil
(Cartagena 9-1 1), ya que presenta .importantes deficiencias de visibilidad
con el potencial riesgo de atropellos (se adjunta documento gráfico).

Se comenta la problemática existente en la parada de autobús de Pérez
Galdós con Maestro Guerrero, ya que existe un socavón que, en días de lluvia,

se encharca y provoca que los autobuses que pasan puedan mojar a las
personas que esperan en la parada. En este sentido, Se comunica que
posiblemente sea más eficiente llamar al teléfono de lnformación Municipal
010, a lo que se ofrece el presidente de la AA.W. Petxina-Arrancapins.

4.- RUEGOS Y PREGUNTAS

Gabriel Gil , vocal del grupo socialista solicita que se conserve el nombre de
las calles Quart Extramurs y Velazquez , alo que se responde por Presidencia
que es difícil puesto que se ha aprobado el nuevo nomenclátor por Junta de
Gobierno Local

5.- INTERVENGIONES VECINALES

D. Vicente Mico, en representación de la Asociación de Vecinos de
Abastos- Finca Roja se reitera en necesidad de la ampliación del parque
infantil de Abastos, la limpieza del Pipi Can y el riego de los árboles dentro del
complejo Abastos

Por Presidencia se responde que se da traslado a la concejalía
correspondiente y que en breve se van a iniciar las obras del pipi can,
teniéndose prevista su limpieza y mantenimiento.

Dña Casilda Osa, en representación de la Asociación de Vecinos de Nou
Moles, solicita se revise el expediente de la Alquería de Julia, puesto que no se
puede abrir como casa de la Música por estar el expediente pendiente en el

Servicio de Actividades

. Por Presidencia se responde que preguntará sobre este tema e informará

Y sin más temas que tratar se levanta la sesión por la Presidenta de la Junta
Municipal de Abastos, siendo las 21,00 h del día de la fecha, y redactándose la
presente acta que como Secretaria, certifico en el lugar y fecha arriba
indicados

LA PRESIDENTA DE LA JUNTA LA SECRETARIA DE LA JUNTA
MUNICIPAL DE ABASTOSMUNICIPAL DE

Dña Consol Castill laza Desiré Albors Bru




